
 
Aan het college van B&W van Almelo 
Via e-mail: bestuurssecretariaat@almelo.nl 
Cc: raadsgriffie  
 
Almelo, 18 maart 2019   Betreft: Bloembollenteelt en gezondheidsrisico’s 
 
 
Geacht college,  
 
Het is evident dat we graag ruimte bieden aan agrarische ontwikkelingen in het buitengebied, maar 
ook zorg dragen voor de gezondheid van onze burgers. Het economisch gewin mag in dat verband 
nooit ten koste gaan van de gezondheid van onze inwoners. 
 
Het aantal bedrijven dat zich met de teelt van bloembollen bezighoudt is vergeleken met 2000 met 39 
procent afgenomen, maar gaat gepaard met een stijging van de oppervlakte landbouwgrond die 
gebruikt wordt voor de bloembollenteelt. De gemiddelde bloembollenteler had in 2017 bijna twee 
keer zo veel bollenland als in 2000. Het CBS geeft voor Almelo een bloembollenareaal op van 17 
hectare (per 2017). In 2000 bedroeg dat volgens CBS nog 6,5 hectare. Een veelheid aan 
gewasbeschermingsmiddelen/gifstoffen wordt gebruikt bij deze bollenteelt, met de teelt van lelies als 
uitschieter in het gifgebruik. In het beklaagdenbankje van onkruidbestrijdingsmiddelen staat het veel 
gebruikte glyfosaat met stip bovenaan. Het gebruik van glyfosaat staat onder druk omdat de WHO het 
als “waarschijnlijk kankerverwekkend” classificeert.  
Inmiddels is aangetoond dat omwonenden van bloembollenvelden langdurig aan hogere concentraties 
bestrijdingsmiddelen worden blootgesteld. 
 
De Gezondheidsraad onderzoekt de gebruikte bestrijdingsmiddelen in de bollenteelt. De voorlopige 
adviezen van de Gezondheidsraad luiden o.a.: “tijdens het spuiten ramen en deuren sluiten, kinderen 
zoveel mogelijk binnen houden”.   
 
U zult begrijpen dat wij zorgen hebben over de bollenteelt in de gemeente Almelo in het kader van de 
gezondheidsrisico’s, maar ook in het licht van de duurzaamheidsopdracht die ook geldt voor de 
bollenteelt. Wij hebben daarom de volgende vragen aan het college van B&W: 
 
1. Hoe groot is het bloembollenareaal in 2019 in de gemeente? Vindt er ook lelieteelt plaats en zo ja, 

welk deel van het areaal betreft dat? 
2. Bent u bekend met het gebruik van (welke) gewasbeschermingsmiddelen bij deze bedrijven, en in 

breder verband de gehele landbouwsector in Almelo? Kunt u dat nader toelichten, en het gebruik 
van glyfosaat in het bijzonder? 

3. Over welke informatie beschikt u dat er – via onderzoek bodemmonsters gifstoffen - zijn gevonden 
in/nabij deze bollenteeltvelden? Als dit onderzoek nog niet heeft plaatsgehad, vindt u met ons dat 
dit dient plaats te vinden? 

4. Op welke wijze wordt er gecommuniceerd met omwonenden van deze bollenbedrijven over de 
bestrijdingsmiddelen/gifstoffen en hoe eventuele gezondheidsrisico’s te beperken? Bestaat er een 
meldpunt voor deze omwonenden? 
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5. Welke inspanningen zijn of worden gedaan om in de bollenteelt in Almelo het gebruik van 
landbouwgif te beperken of op te heffen? Anders gezegd om de bollenteelt te verduurzamen (met 
‘groene’ bestrijdingsmiddelen)?   

6. Kan en wil Almelo initiator zijn om in de gemeente het debat te openen over de stelling of we 
eigenlijk bollenteelt toe willen staan zolang er nog geen volledig veilige manier van bespuiten is 
gevonden? Immers, wat je in de tussentijds aan gezondheidsschade toebrengt, dat weet eigenlijk 
niemand. 

7. Wordt het – als deze afspraken nog niet bestaan - tijd voor een convenant tussen LTO, bollentelers 
en de gemeente Almelo? Een convenant waarin o.a. afspraken zijn vastgelegd om in de directe 
omgeving van scholen, sportvelden en zorginstellingen binnen onze gemeente geen bollenteelt te 
bedrijven? 

 
Wij dringen er op aan om de resultaten van de onderzoeken van de Gezondheidsraad naar de 
bollenteelt, bekend te maken en de implicaties daarvan te delen met betrokkenen en de 
gemeenteraad.  
 
We zien uw antwoord graag op korte termijn tegemoet.  
 
Met vriendelijke groet,  
 
Bert Hümmels, fractie Leefbaar Almelo 
Hans Buitenweg en Alfer Ekizkuyu, fractie GroenLinks Almelo 
Frits Akse en Hans Teunis, fractie SP Almelo 
Jorien Geerdink en Arjan de Vries, fractie PvdA Almelo 


